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PROCES-VERBAL 
Încheiat astăzi, 21 martie 2024 

În ședința extraordinară convocată de îndată a Consiliului Local Mediaş 
Şedinţa începe la ora 16:00 

 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Bună ziua! Bine ați venit la ședința extraordinară convocată de îndată a Consiliului Local Mediaș, de astăzi, 
21 martie 2024. 

O rog pe doamna Secretar General să facă precizările organizatorice. 
Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 

Bună ziua și bine ați venit la ședința extraordinară convocată de îndată a Consiliului Local Mediaș, de 
astăzi, 21 martie 2024.  

Fac precizarea că în conformitate cu prevederile art. 137 alin. (1) din OUG nr. 57/2019, doamna consilier 
Suciu Anca Maria, participă la ședință prin utilizarea mijloacelor electronice, fiind considerată prezentă. 

Atfel ședinţa de astăzi este statutară, fiind prezenți un număr de 20 consilieri locali, din totalul de 20 în 
funcție. 

Convocarea ședinței s-a făcut prin Dispoziția Primarul Municipiului Mediaş nr. 136/20.03.2024 şi prin 
afişare pe site-ul Primăriei Municipiului Mediaș.  

Şedinţele comisiilor de specialitate au avut loc astăzi, fiind avizate proiectele de hotărâre supuse spre 
analiză şi aprobare, aflate ordinea de zi. 

Pe ordinea de zi sunt 3 puncte. 
Potrivit art. 138 alin. (15) din OUG nr. 57/2019, supun la vot Procesul verbal al şedinţei ordinare din data 

de 28 februarie 2024. 
Dacă aveți observaţii cu privire la întocmirea procesului verbal? 
Constat că nu. 
Supun la vot procesul verbal. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Procesul verbal a fost aprobat cu 20 voturi „pentru”. 
Şedinţa de astăzi este condusă de către domnul Consilier local Toderici Marius, căruia îi dau cuvântul.  
Mulțumesc! 

Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Mulțumesc, doamna Secretar General! 
Pe ordinea de zi sunt trei puncte. 
Supun la vot ordinea de zi. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 20 voturi „pentru”. 
Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la punctul 

„Diverse”. Precizez că timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de hotărâre sau a unei 
probleme înscrise pe ordinea de zi este de trei minute. De asemenea, la dezbaterile unui proiect de hotărâre sau a 
unei probleme înscrise pe ordinea de zi, un consilier poate lua cuvântul doar o dată și se va referi strict la problema 
care formează obiectul dezbaterii. Se înscrie cineva? Nu se înscrie nimeni. Dacă dintre cei prezenți în sală, doresc să 
ia cuvântul la punctul „Diverse” și în acest caz, timpul alocat fiecărui vorbitor este de trei minute, cu dreptul la o 
singură intervenție. Se înscrie cineva? Domnul Dincă. Altcineva?  

Vom trece la dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi.  
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1. Depunerea Jurământului de către supleantul, domnul Dordea Dorin Gheorghe, aflată la poziția nr. 
4 pe Lista de candidați pentru alegerea Consiliului Local al Municipiului Mediaș din data de 27.09.2020, a 
Alianței USR PLUS, validat de către Judecătoria Mediaș prin Încheierea Civilă nr. 395/CC/2024, pronunțată 
în Camera de Consiliu din data de 26 februarie 2024, rămasă definitivă 

Îl invităm pe domnul Dordea Dorin Gheorghe să depună jurământul. 
Domnul Dordea Dorin Gheorghe depune jurământul. 

Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Mulțumesc! 

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Când ați cerut celor din sală să ia cuvântul, vreau să mă înscrieți și pe mine. 

Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Bine. 
După depunerea jurământului suntem prezenți în sală 21 de consilieri, din numărul total de 21 în funcție. 
 
2. Proiect de hotărâre privind înlocuirea domnului Preda Ionuț Cătălin cu domnul Dordea Dorin 

Gheorghe în cadrul comisiilor Consiliului Local al Municipiului Mediaș 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1, 2 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot (dl Dordea Dorin 

Gheorghe). 
 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului finanțărilor programelor sportive de la 

bugetul local al Municipiului Mediaş prin Clubul Sportiv Municipal Mediaş pentru structuri sportive de 
drept public şi privat  

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 4 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) și 

2 consilieri locali nu participă la vot (dna Țichindelean Adriana Ștefania și dl Tănase Vasile) 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  

Domnul Consilier local - Brăteanu Iulian Cosmin 
Doresc să se consemneze că nici eu nu particip la vot. 

Doamna Consilier local Țichindelean Adriana Ștefania 
Nu particip la vot. 

Domnul Consilier local - Tănase Vasile 
Nu particip la vot. 

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Am și eu o observație. Mai întâi una formală. Știu că în regulament e trecută și această procedură de 

abținere de la vot, care e urmată în regulament și de motivarea ei și văd că nu se prea practică. Ar trebui să motiveze 
fiecare de ce.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Cred că fiecare știe „de ce”. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

E în regulament, nu e un moft. Mai am o observație în legătură cu punctul în discuție. Eu nu am luat parte la 
ședința de comisie și am întâmpinat o mică nedumerire. Înțeleg că e vorba de un transfer de fonduri de la buget la 
Clubul CSM, după care din Clubul CSM se retransferă către cele patru categorii enunțate aici. Nu e nici o problemă, 
mai ales că Clubul Sportiv Mediaș are nevoie stringentă de fonduri, e singura lumină verde a sportului de la noi din 
oraș și banii sunt bine veniți. Dar transfer/retransfer e o procedură a ne scărpina după cap. Era mai bine ca în 
bugetul orașului să fie cuprinsă această categorie, asta dacă regulamentul votat prin HCL 64 ar fi fost la vremea lui, 
adică nu în februarie, ci înainte de...Cu alte cuvinte nu ne opunem, e totul în ordine, atâta doar că rămâne 
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responsabilitatea administrației să facă transferurile atunci când trebuie, atât cât trebuie și unde trebuie. 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru” și 4 consilieri locali nu participă la vot (dl Brăteanu Iulian 

Cosmin, dl Dordea Dorin Gheorghe, dl Tănase Vasile și dna Țichindelean Adriana Ștefania). 
Dau cuvântul domnului Dordea care este consilier. 

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Vreau să fac o scurtă declarație, ca lucrurile să fie clare în ce mă privește. Pe mine mă apasă un dialog de 

acum vreo trei luni, când colegul meu a fost admonestat că ia banii de pomană și nu face ce ar trebui să se facă. Ei 
bine, eu am să donez toată indemnizația, cât o fi și cum o fi, și asta către școala în care m-am format aici în Mediaș, 
către Școala George Popa și către Liceul Axente Sever, dar nu ca să fiu absolvit de vreo culpă de neactivitate. Așa 
cred eu, chiar dacă sunt pensionar îmi ajung veniturile și nu am nevoie de altceva. Mai am ceva să vă spun. O să 
depunem acuma un proiect de hotărâre. Am elaborat atât raportul, cât și referatul, cât și hotărârea. E vorba de un 
parc pe care am dori cât mai repede să intre într-o inițiativă legală de instituire a construcției și formării lui, deci îl 
depunem acum. Pe lângă asta, mai am două chestiuni. Una privește relația cetățenilor plătitori de servicii pe care 
Apa Târnavei Mari le prestează și în cadrul cărei operații, prețul știți foarte bine a crescut cu 120%, 122% în ultimii 
trei ani. Este mult, este puțin, este explicabil, nu este explicabil, e greu de spus. Eu am solicitat în urmă cu două luni 
o explicație de la Apa Târnavei, am primit un răspuns de patru pagini cu istoria, cu, dar nimic concret în legătură cu 
motivația acestor prețuri. Știți că în ultimul timp la Apa Târnavei Mari s-au pompat din fonduri europene 303 
milioane lei, asta în exercițiul 2007-2013 și 200 de milioane de euro în POIM. Cu toate astea prețul a crescut 
nejustificat. Ce dorim noi acuma. Dorim să îl invităm pe directorul Apei Târnavei Mari într-o proximă ședință cu 
niște răspunsuri la zece întrebări pe care le-am formulat, întrebări care ne pot clarifica. E justificat sau nu e justificat 
acest preț accelerat. Și v-aș ruga să supuneți la vot, dacă sunt colegii de acord, să-l invităm pe directorul Apei...Este 
aici vă dau și dumneavoastră un exemplar. Mai am un subiect mic. Dacă vă amintiți, au existat niște incidente în 
cadrul ședințelor consiliului, prin care președinții de ședință au refuzat intervenția cetățeanului la punctul în 
dezbatere și ne-a trebuit foarte mult timp ca să înțelegem. La un moment dat întrebam președinții de atunci, domnul 
Boca și domnul Cotei dacă au încălcat sau nu regulamentul. Într-adevăr dânșii nu au încălcat regulament, numai că 
apare un mister și cu ocazia asta aș vrea să o întreb pe doamna Secretar: care este regulamentul în aplicare în 
momentul ăsta, e cel de pe site-ul Primăriei sau este cel votat în 2022, 232, iulie 2022? 
Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

Valabil este regulamentul care a fost aprobat printr-o hotărâre de consiliu. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Care dintre ele, că toate au fost aprobare. 
Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

Ultima hotărâre de consiliu. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Ok, este cum v-am spus eu, 232. Într-adevăr, în hotărârea asta apare o frază păcătoasă, e adiție față de 
vechiul regulament 249 din 211 și care spune așa: „președintele de ședință poate oferi invitaților posibilitatea de a se 
exprima cu privire la problemele aflate pe ordinea de zi”. Rețineți „poate”. Inițial, era vorba la lucrările consiliului 
pot asista și lua cuvântul diverse persoane între care și persoane interesate. Avem aici, se poate face o analiză 
semantică cu „poate”, pot cetățeni, dar mai presus de cât cetățeni, poate președintele și președintele ori n-a putut ori 
n-a vrut. Și atunci, rugămintea mea este cu celeritate să fie îndepărtată această ultimă frază, e vorba de articolul 27, 
punctul 5, care încalcă drepturile flagrant, drepturile cetățeanului care sunt înscrise în Cartea libertăților 
cetățeanului, votată la ONU în 1948 și care face parte integrantă din Constituția României. Am putea noi să facem, 
dar e de lungă durată. Ca să nu intrăm într-o încălcare a Constituției, toți am semnat Constituția, rog ca aceasta, de 
urgență, inițiatorul să o șteargă din regulament.    
Domnul Dincă Tudor 

Bună ziua, consilieri! Mulțumesc că mi-ați dat voie să iau cuvântul la punctul diverse. Vreau să-l felicit pe 
domnul Dordea și trebuie să atrag atenția că dânsul a arătat mai multă inițiativă în zece minute de cât ați arătat 
dumneavoastră, probabil în întregul dumneavoastră mandat, deci ar trebui reținută declarația acesta. Ce am vrut eu 
să discut este în legătură cu punctul trei de pe ordinea de zi. Prima întrebare, dacă poate să-mi răspundă un consilier, 
că ați votat toți „pentru”: care este...cuantumului din buget care se dau pentru Clubul CSM? Sunt curios dacă știe 
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cineva dintre dumneavoastră. Și a doua întrebare este: că, când am accesat documentele în legătură cu această 
hotărâre de consiliu, aseară pe site-ul primăriei, în anexă nu s-a prezentat nici un document adițional care să explice 
cum acest cuantum va fi împărțit către diferitele organizați care sunt sub umbrela CSM, care nu arată un semn de 
transparență. În special când, dacă nu greșesc la sfârșitul lunii iunie sau februarie ați votat ca noul bazin din Vitro să 
cadă sub administrația Clubului CSM, însă nu există o cifră din acest cont care să explice câți bani vor merge spre 
activitățile respective. Deci ați votat „pentru”, dar nu există nici un document să explice către cine va merge această 
sumă. Deci prima întrebare: dacă puteți să-mi spuneți, care este cuantumul care ați votat și cum va fi împărțită 
această sumă către diferite activități sportive? Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! Dacă nu mai sunt alte observații, declar ședința închisă. Vă mulțumesc!  
 

Şedinţa s-a încheiat la ora 16:25 
 
 
 

Președinte de ședință, 
Toderici Marius Ioan 

Secretar General, 
Muntean Sanda Ligia 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


